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Sanace areálu bývalé Tesly přijde 
kraj na 17 milionů  
Sanace areálu bývalého státní podniku Tesla v 
Pardubicích přijde Krajský úřad zhruba na 17 
milionů korun. Kraj již oslovil ve výběrovém 
řízení sedm firem, vítěz zbaví lokalitu chlorova-
ných uhlovodíků. Vyhodnocení výběrového říze-
ní má být v polovině října. Práce spočívají ze-
jména v sanaci odmašťovny, skladu chemikálií, 
neutralizační stanice, jímky a chemické kanaliza-
ce a dalších objektů a také podzemních vod, 
uvedl radní Petr Šilar. V říjnu by také měl být 
posouzen záměr využití tohoto areálu, který je 
naproti pardubické nemocnici.  

V nádržích u Černého Dolu jsou 
polychromované bifenyly  
Nedávno zpracovaný rozbor tří nádrží bývalé 
čistírny odpadních vod textilního závodu Mileta 
v Černém Dole na Trutnovsku ukázal nadlimitní 
výskyt jedovatých polychromovaných bifenylů 
(PCB). Firma Mileta se již dohodla se zástupci 
vrchlabské radnice na zpracování analýzy 
vyhodnocení rizik, která určí další osud kalů v 
nádržích. "Průzkum ukázal nadlimitní výskyt 
polychromovaných bifenylů v rybníčku číslo 
jedna. Dohoda zní, že firma nám do čtrnácti dnů 
oznámí, do kdy zpracuje analýzu, která stanoví 
další postup," řekla pracovnice vrchlabské 
radnice, která se problémem zabývá. 
Černodolský závod Milety s odbornou firmou, 
která má analýzu zpracovat, již jednal, termín 
dokončení studie však není dosud znám. Pokud 
by analýza prokázala, že obsah PCB v nádržích 
může ohrožovat okolí, bude muset nechat 
společnost Mileta kontaminovanou zeminu ze 
dna lagun vybagrovat.  

Probíhá Evropský týden mobility 
Evropský týden bez aut (ETM) je sedmidenní 
osvětová aktivita, vyhlášená letos již podruhé 
Evropskou komisí na podporu udržitelných způ-

 
(Pokračování na straně 2) 

Krátce 

Když byl v polovině 
roku schválen formou 
nařízení vlády Plán 
odpadového hospodář-
ství, mnozí odborníci 
jen mávli rukou a říkali: 
»Jsou tam nesmysly, ale 
je to kus papíru s malou 
legislativní silou.  Neza-
bývejme se tím dál, 
realita ho překoná«. Jak 
se ale ukazuje, v realitě 

se musíme legislativní normou, kterou přijala 
vláda, zabývat ať chceme nebo nechceme.  

Když se krajské zastupitelstvo Jihočeské-
ho kraje  chystalo projednat  svou krajskou kon-
cepci, objevil se dopis  nevládních organizací 
Arnika a Calla, v němž aktivisté upozornili, že 
koncepce porušuje  nařízení vlády o POH. 
V čem?  V ekonomickém hodnocení systému 
nakládání s komunálním  odpadem  počítá maxi-
málně s třicetiprocentní mírou recyklace.  POH 
však  ukládá zvýšit materiálové využití odpadu 
(recyklaci) na 50 % do roku 2010 ve srovnání s 
rokem 2000. A tento rozpor je podle aktivistů 
důvodem, proč by se mohli krajští zastupitelé 
dostat do konfliktu se zákonem, kdyby koncepci 
přijali.Vnucuje se několik otázek: jak dalece je 
POH směrný a jak dalece závazný? A především -  
koncepce předchází plány.  POH České republiky 
je  závazný až pro POH krajů. Jak však může být 

závazný pro materiál, který byl zpracováván před 
schválením POH? A je vůbec to, co požaduje 
POH, reálné?  

Docent Jaroslav Hyžík, který se dlouho  
věnoval odpadovému hospodářství ve Švýcarsku, 
říká: »V podstatě je snažení o 50 % recyklaci 
naprosto v pořádku. Může se  i deklarovat, jenže 
ve zdejších podmínkách se dá těžko splnit.. Ve 
Švýcarsku to trvalo snad půl století, než se dosáh-
lo 45% recyklace, což je také  maximum, které trh 
se surovinami ještě zvládne. Všechno ostatní se 
musí spálit s využitím energie.« A k závaznosti 
POH dodává: »Pokud vím, tak centrálně řízené 
hospodářství (a tím i odpadové hospodář-
ství) skončilo u nás před 14 lety.« Nutno říci, že 
se svým názorem rozhodně není osamocen.  

Shrneme: odborníci vědí, že dosažení 50 
% recyklace je heroický, těžko splnitelný cíl. 
Koncepce je autonomní materiál kraje.  Není 
možné, aby byla platnost nařízení vlády požado-
vána zpětně. Nicméně Krajské zastupitelstvo 
Jihočeského kraje koncepci neschválilo (bez udá-
ní důvodů) a zatím se neví, co bude následovat 
dál. 

 
Více k této problematice najdete 

v časopise Odpady č. 10 v článku na straně 9.  
 
 

J a r m i l a  Š ť a s t n á ,  O d p a d y  

Jak moc je Plán odpadového hospodářství závazný? 

Editorial 

Počátkem listopadu proběhne v Praze  konference 
Odpady a podniky, kterou organizuje náš časopis 
v rámci Odpadových dnů 2003.  Hlavní progra-
mové bloky se  budou   zabývat třemi oblastmi, 
které jsme na základě ankety vytipovali jako 
nejzajímavější pro podnikatelskou sféru. Jsou 
jimi: 
* změny v odpadovém hospodářství ČR po vstu-
pu do Evropské unie 
* manažerské environmentální systémy a  IPPC 
* outsourcing v odpadovém hospodářství. 
V prvním bloku vystoupí mimo jiné náměstkyně 
ministra životního prostředí  Ivana Jirásková 
s přehledem změn »odpadové« legislativy po 
vstupu do EU. O  změnách, které proběhnou, 
budou hovořit také zástupci ČIŽP  (kontroly, 
prosazování práva,  doprava odpadů přes hranice 
států  v okamžiku, kdy vlastně hranice přestanou 
existovat). Účast přislíbili  zástupci západoevrop-
ských obchodních a průmyslových komor s jejich 
zkušenostmi z fungování odpadového hospodář-
ství v podmínkách EU. Záměry a aktivity české  
Hospodářské komory ČR  představí  předseda její 
sekce pro životní prostředí. Blok zabývající se 
environmentálními manažerskými systémy přiblí-

ží praktické zkušenosti s jejich  zaváděním 
v konkrétních průmyslových podnicích. Třetí 
téma uvede zkušenosti firem z poskytování a 
nakupování služeb v oblasti odpadového hospo-
dářství zvenčí (oursoucingu odpadového hospo-
dářství). Tento postup ulehčuje a zjednodušuje  
průmyslovým podnikům provoz a je v Evropě  i u 
nás stále oblíbenější. 
 Podrobné informace naleznete na naší 
webové stránce http://odpady.ihned.cz . 

- j h m -  

Konference Odpady a podniky 

Konference Odpady a podniky 
4. listopadu 2003 

Hotel Olšanka, Táboritská 23, Praha 3 – Žižkov 
•  změny v odpadovém hospodářství ČR po vstupu do 

Evropské unie 
•  outsourcing v odpadovém hospodářství 
•  manažerské environmentální systémy a  IPPC 
Cena 2950 Kč, pro předplatitele časopisu Odpady 
zvýhodněná cena  2360 Kč 

Předběžnou přihlášku naleznete v dalším připojeném 
souboru tohoto newsletteru. 

Aktuální informace najdete na http://odpady.ihned.cz. 

Chcete dostávat zdarma newsletter 
časopisu Odpady?  

 
Přihlaste se na e-mailové adrese 
mailto:pdf.odpady@economia.cz 

Pořádáte zajímavou akci, máte aktuální názor nebo 
zprávu? Dejte nám vědět na odpady@economia.cz!  

Váš příspěvek zařadíme do newsletteru! 
Měsíčník ODPADY si můžete předplatit na adrese 

http://www.economia.cz/info/od/  
nebo na infolince 800 110 02 

http://odpady.ihned.cz/
http://odpady.ihned.cz
http://odpady.ihned.cz
mailto:pdf.odpady@economia.cz
mailto:odpady@economia.cz
http://www.economia.cz/info/od/
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sobů dopravy. Má mj. za cíl upozornit na problé-
my, související s individuální automobilovou 
dopravou ve městech. Letos se celý týden koná 
pod ústředním heslem "Dostupnost pro všechny“. 
Je tedy zaměřen také na přátelskost měst napří-
klad hendikepovaným, dětem či seniorům.  
ETM vyvrcholí v pondělí 22. září Evropským 
dnem bez aut (EDBA). Ten se v celé Evropské 
unii a kandidátských zemích slaví od roku 2000, 
kdy ho jako celoevropskou propagační akci vy-
hlásila komisařka pro životní prostředí Margot 
Wallströmová. Do akce Evropský týden mobility 
se v celé Evropě zapojilo téměř 1000 měst. Deset 
z nich je z České republiky.  
K oběma akcím se letos v ČR přihlásila města 
Bohumín, Boskovice, České Budějovice, Hlučín, 
Hodonín, Chrudim, Kroměříž, Letovice, Olo-
mouc, a Vsetín. Karviná, Prostějov a Velké Mezi-
říčí se připojí pouze k EDBA. Čtyři další města – 
Hradec Králové, Moravská Třebová, Praha a 
Třebíč – se rozhodla, že se sice k ETM a EDBA 
nepřipojí, ale podpoří je několika samostatnými 
akcemi. 

Protikorupční centrum na MŽP 
"Vládní program boje proti korupci" byl schvá-
len usnesením vlády č. 125 z 17. února 1999.  
V návaznosti na to přijala vláda usnesení č. 

(Dokončení ze strany  1) 

(Pokračování na straně  3) 

Městu Litomyšl na Svitavsku se vyplácí 
třídit komunální odpad. Na základě smlouvy s 
firmou EKO-KOM tak ročně získává zpět zhruba 
800 tisíc korun na financování odpadového 
hospodářství. Papír, sklo a 
p las ty p ř i tom nachází 
uplatnění jako druhotné 
suroviny a vrací se do výroby. 
" P ř í l i š  v e l k ý  p o d í l 
nežádoucích příměsí však 
prodražuje dotřídění a může 
znamenat i odmítnutí odběru 
z p r a c o va t e l e m, "  t v r d í 
pracovníci radnice. Město i 
svozová firma LIKO Svitavy 
mají přitom údajně zájem na 
dalším provozování tříděného odpadu, který 
snižuje množství odpadu vyváženého na skládky. 
Bez možnosti využití vytříděných složek, což 
může způsobit uložení jiného než předepsaného 

odpadu, však ztrácí celý systém tříděného sběru 
svůj význam, uvedli. Představitelé Svitav v dubnu 
zveřejnili místo, kde chtějí s pomocí Evropské 
unie vybudovat velkou skládku komunálních 

odpadů pro 100.000 obyvatel 
S v i t a v s k a .  O d p a d  z 
domácností má v budoucnu 
končit v katastru obce 
Kamenná Horka u Svitav, jejíž 
zastupitelé podle některých 
zdrojů se vznikem skládky 
souhlasí. Pokud se nové 
úložiště odpadů podaří obcím 
mikroregionu Svi tavska 
vybudovat a navíc na stavbu 
získají peníze z EU, tamní 

obyvatelé se vyhnou prudkému zvýšení cen za 
odvoz odpadů. Dosavadní skládka Březinka u 
Moravské Třebové totiž dosluhuje a odvážení 
odpadů do jiných regionů by bylo velmi drahé.  

Společné téma  časopisů  
Moderní obec a Odpady  

Komunální technika 
 

Redakční část: 
- moderní přístupy ke svozu komunálních 

odpadů, 
- zkušenosti s čištěním a údržbou veřejných 

prostranství, 
- zkušenosti z třídicích a dotřiďovacích linek 

- systém evidence odpadů 
- možnosti financování komunálních projektů 

v oblasti odpadového hospodářství 
 

Časopis Moderní obec č. 10  
vychází:  1.10.2003 

Časopis Odpady  č. 10  
vychází 21.10.2003 

 
Další informace  vám poskytne:  

Petr PFLEGER 
Tel: 233 071 403 

GSM: 603 198  873 
E-mail: petr.pfleger@economia.cz 

Odpady 

Litomyšl získává tříděním ročně 800 tisíc 

Zhruba 20 milionů korun ještě chybí Brnu na poplatcích za svoz a likvidaci odpadu. Město má 
letos vybrat na poplatku celkem 188 milionů korun, ale obyvatelé dosud zaplatili jen 167 milionů. 
Náměstek brněnského primátora Petr Zbytek řekl, že magistrát zatím rozeslal 18.300 výměrů na 
zaplacení s navýšením původní 500 korunové částky o dalších 250 korun. Lidé měli poplatek uhradit do 
konce května, zpracování údajů je však náročné, protože v Brně jej má platit zhruba 375 tisíc obyvatel. 
Zbytek připomněl, že magistrát eviduje za loňský rok ještě nedoplatky za svoz a likvidaci odpadů za 
téměř 14 milionů korun. U soudu teď podle jeho slov leží 215 návrhů na exekuci majetku neplatičů a 
město čeká jen na jeho rozhodnutí.  

Poplatek byl pro letošní rok stanoven na maximální zákonné hranici 500 korun a proti loňsku se 
tak zvýšil o sedm korun. Na rozdíl od minulého roku byli také od placení za odpady osvobozeni lidé 
trvale žijící v zahraničí a ti, kteří vlastní na území města nemovitost k rekreaci, tedy především 
zahrádkáři. Právě zahrádkáři by však mohli začít poplatek opět hradit, a to kvůli vlastní nekázni, 
zdůraznil Zbytek. Řada lidí ze zahrádkářských kolonií Brna se ohrazovala proti placení dvojího poplatku 
a tvrdila, že odpady buď využije na zahradě nebo odveze do místa trvalého bydliště. Město vyhovělo a 
zrušilo poplatky a zároveň omezilo počet sběrných nádob u zahrádkářských kolonií. V jejich okolí však 
začal opět narůstat počet černých skládek a magistrát se bude touto situací zabývat, vysvětlil Zbytek.  

Brnu ještě chybí 20 mil. Kč na poplatcích za odpady 

Od příštího roku by měla být v provozu nová dotřiďovací linka na odpady ve Vydlabech u Písku. 
Ta bude sloužit Písecku a Strakonicku. Státní fond životního prostředí a obě radnice za ní zaplatí 20 
milionů korun.  

Plný provoz linky by měl být zahájen v dubnu až květnu, řekl starosta Písku Luboš Průša. U 
linky bude zaměstnáno nejméně šest lidí, včetně zdravotně postižených. Její význam spočívá v možnosti 
zvýšení podílu recyklovaných odpadů. "Chceme zvýšit podíl recyklovaných odpadů a tím si šetřit sklád-
ku, ale to bude souviset i s dalším rozšířením systému separace a sběru odpadků z domácností," uvedl 
starosta.  

Města získala na společný projekt 80procentní dotaci ze Státního fondu životního prostředí a 
zbytek musí doplatit rovným dílem. V současné době je podána žádost o územní rozhodnutí a dokončuje 
se projektová dokumentace. Stavební povolení by mělo být v nejbližší době. Na stavbu bude dohlížet 
odborný dozor, který město vybere v soutěži.  

Linka bude muset být zřejmě dotována oběma radnicemi. Podle Průši totiž současné podmínky 
na trhu s recyklovanými odpady neumožňují, aby byl provoz neztrátový. Strakonice využívají skládku 
nedaleko Písku pro odvoz svého odpadu již několik let.  

Linka pro Písecko a Strakonicko se rozjede příští rok  

www.volvotrucks.volvo.cz * info@volvo.cz 

http://odpady.ihned.cz/
mailto:petr.pfleger@economia.cz
http://www.volvotrucks.volvo.cz
mailto:info@volvo.cz
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144/2001, na základě kterého členové vlády, 
vedoucí ústředních správních úřadů a ředitel BIS 
pravidelně vždy k 31. lednu předkládají ministru 
vnitra podklady ke zpracování "Zprávy o korupci 
v ČR", vždy za předchozí rok. V souladu s usne-
sením vlády č. 391 ze dne 17. dubna 2002 zpra-
covali členové vlády a ředitel BIS resortní interní 
protikorupční programy. V resortu MŽP schvále-
no poradou vedení dne 2.6.2003 pod čj. PRO 
104/03. Kontaktní centrum pro případy korupce 
v resortu MŽP je: protikorupci@env.cz . 

Olomoucké technické služby  
otevřely sběrový dvůr   
Olomoucké technické služby uvedly do provozu 
nový sběrový dvůr, ve kterém mohou místní 
firmy a podnikatelé zlikvidovat odpad a dodržet 
tak literu zákona o odpadech. "Sběrový dvůr 
umožňuje podnikatelským subjektům, které sice 
nemají uzavřenou smlouvu s technickými služba-
mi, ale při své činnosti produkují i nebezpečné a 
ostatní odpady, jejich odstranění v souladu se 
zákonem o odpadech," řekl tiskový mluvčí olo-
moucké radnice Martin Hála. Dodal, že nový 
sběrový dvůr pro podnikatele je otevřen v areálu 
překladiště komunálního odpadu na okraji Olo-
mouce. Olomoucká radnice na konci září zahájí 
další ze série sběrových akcí, během nichž mo-
hou lidé do několika velkých kontejnerů zdarma 
vyhodit nepotřebný domovní odpad.  

Příbramská radnice zakročí proti 
černým skládkám  
V Příbrami přibývá černých skládek a město na 
jejich likvidaci vynakládá stále více peněz. Radní 
se proto rozhodli zostřit postih všech lidí, kteří s 
odpadem nakládají protizákonně. Pokutu tak 
budou moci dostat i "běžní" občané, na něž měst-
ská vyhláška zatím nepamatuje. Sankce podle ní 
mohou získat pouze právnické osoby nebo fyzic-
ké osoby samostatně podnikající, řekl místosta-
rosta Václav Beneš. "Dá se to sice ošetřit v pře-
stupkovém řízením, je to ale velice zdlouhavé," 
dodal. Městská rada proto chystá vyhlášku nove-
lizovat. Nové nařízení by mělo platit od 1. ledna 
2004. Zatímco v roce 2001 zaplatilo město za 
likvidaci černých skládek necelých 204.000 
korun a loni 224.000 korun, za prvních šest měsí-
ců letošního roku to bylo už 406.000 korun.  

Mělník vyhlásil boj psím výkalům 
Mělnická radnice vytáhla do boje proti 
znečišťování veřejných prostranství psími 
výkaly. Radnice eviduje 1500 psů, jejich 
skutečný počet ale odhaduje na více než 2000. 
Podle analýzy odboru životního prostředí psi 
zatěžují město denně asi 195 kilogramy fekálií. 
Na komunikacích, které nikdo pravidelně nečistí, 
se velká část exkrementů vysuší a jemné 
prachové části se dostávají do ovzduší. Mohou 
být i alergenem, který řadě lidí působí potíže. 
Mělnická radnice již nechala v nejvíce 
zatížených lokalitách instalovat speciální koše se 
sáčky na psí výkaly. Úředníci ale zjistili, že je 
využívá asi jen desetina pejskařů. Přesto 
navrhuje instalovat další psí koše a na jejich 
správné využívání nechat dohlížet městskou 
policii. Při projednávání rozpočtu na příští rok 
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Fond ISPA pomohl  vyplavené kanalizaci Plzeňska 

Více než 27 miliony korun podpořil evropský program ISPA obnovu kanalizace a stok ve měs-
tech Stod, Dobřany a v obci Chotěšov, které zcela vyplavily loňské srpnové povodně. Zmíněné obce, 
sdružené v mikroregionu, vložily do této investice podél řeky Radbuzy 4,8 milionu Kč. Na zahájení 
zkušebního provozu to řekl předseda mikroregionu Radbuza a starosta Dobřan Jaroslav Sýkora.  

"O peníze z unie jsme požádali v říjnu, neboť při další velké vodě by nám hrozil kolaps kanali-
zační sítě. Smlouvu na dotace jsme měli v lednu," dodal. Podle něj trvala velmi rychle, necelých pět 
měsíců, také vlastní stavba téměř 1400 metrů nových kanalizačních řadů a obnova 400 metrů železobe-
tonových stok. "Pokud by města nebyla spojena v mikroregionu, na evropské peníze by sama nikdy 
nedosáhla," podotkl starosta. Sdružení Radbuza, které zahrnuje 17 obcí s 18.000 obyvateli, už připravuje 
žádost o peníze ze strukturálních fondů na projekt Čistá řeka Radbuza, jenž přijde na 700 milionů korun. 
Tím by se dokončil kanalizační systém podél celé Radbuzy z Domažlicka až do Plzně. Kanalizační stoky 
ve všech třech městech jsou nyní podle Sýkory definitivně ochráněny proti povodním. Stavba navíc 
minimalizuje znečištění vodních toků, zcela likviduje rizika kontaminace půdy v blízkosti poškozených 
stok a odstranila nebezpečí propadu vozovek. Dobřany už v červnu za evropské peníze dokončily další 
vrt na jímání pitné vody a vody pro městskou úpravnu. Na dořešení systému zásobování města pitnou 
vodou poskytl evropský program Phare necelé tři miliony korun.  

Nové granty EU na ochranu životního prostředí  
Evropská komise schválila uvolnění 

finančních prostředků na 14 projektů ochrany 
přírody v šesti budoucích členských státech v 
rámci programu LIFE-Nature 2003. Projekty 
pomohou zřídit celounijní síť Natura 2000, a to 
jak fyzickou obnovou chráněných oblastí, tak i 
zaváděním struktur udržitelné správy oblastí a 
posilováním veřejného povědomí. Ve výběrovém 
kole roku 2003 obdržela Komise 182 žádostí ze 
současných a budoucích členských států. Mezi 
vítězi byly Estonsko, Maďarsko, Lotyšsko, Ru-
munsko, Slovinsko a poprvé i Slovensko (přičemž 
dalších 63 projektů bylo vybráno ve dvanácti 
současných členských státech). Účast budoucích 

členských států na programu LIFE-Nature umož-
nila šesti z nich se připravit na praktické zavedení 
směrnic na ochranu ptactva a biotopu. Význam-
ným kritériem při hodnocení projektů během 
výběru je trvalá udržitelnost opatření v rámci 
programu LIFE-Nature. Zvláštní pozornost se 
také věnuje zapojení občanů a místních komunit. 
Příjemci pomoci jsou povinni se zavázat 
k realizaci akcí na posílení veřejného povědomí 
v rámci svých projektů a upřednostňovány jsou ty 
projekty, které poskytují dlouhodobé záruky, že 
dotčené lokality budou nadále aktivně spravová-
ny.  

Evropská unie 

Likvidaci ropných lagun Ostrama již nic nebrání  
Likvidaci ropných lagun Ostrama u 

ostravského sídliště Fifejdy již nic nebrání. 
Ministerstvo životního prostředí vydalo doku-
ment, na jehož základě budou tyto staré ekolo-
gické zátěže u centra města odstraněny. MŽP 
souhlasilo na základě červnového rozhodnutí 
vlády, která schválila novelu vládního usnesení 
o ekologických škodách. "Na tento dokument 
čeká město Ostrava 13 let, dva měsíce a pět dnů. 
Poprvé máme v rukou doklad, že můžeme zahá-
jit odstraňování takových ohavností, jakými 
bezesporu jsou olejové laguny na území města," 
řekl primátor Ostravy Aleš Zedník. Už v roce 
1996 slíbil tehdejší kabinet dát na likvidaci 
lagun, zbylých po stoleté činnosti chemičky 
Ostramo, 4 miliardy. Sanace nebezpečné sklád-
ky ale dodnes nezačala. Loni v září se ukázalo, 
že uvolnění peněz na čištění bránil zákon. Až 
nyní vláda změnila pravidla a umožnila zaplace-
ní  prací ze státní pokladny. "Předpokládáme, že 
čtyři miliardy by to nemělo překročit. Je to 

jedna z největších ekologických zátěží, které 
Fond národního majetku bude odstraňovat," řekl 
ministr životního prostředí Ambrozek. Podle 
Jiřího Bělohradského, ředitele firmy Diamo 
Sanační práce, která má laguny ve správě, bude 
vyhlášeno výběrové řízení na firmu, která místo  
vyčistí. "Do půl roku by mohl být vybraný ucha-
zeč a podepsaná smlouva," doplnil. Odpady by 
podle ministra měly být odtěženy a následně 
využity do konce roku 2010. "Na to musí navá-
zat také odstranění horninového prostředí, vy-
čištění podzemní vody a jsou stanoveny limity, 
na které to musí být vyčištěno, aby to území 
bylo dále využitelné a předáno k dalšímu využití 
městu Ostrava," uvedl. "Území bude bezpečné a 
koncentrace znečišťujících látek bude na úrovni, 
které připouští hygienické normy," uvedl minis-
tr. Město s tímto místem počítá pro lehký prů-
mysl. Jde o 3 kalové nádrže s více než 350 
krychlovými metry olejových odpadů, které   
páchnou a ohrožují čistotu spodních vod.  

Sanace 

http://odpady.ihned.cz/
mailto:protikorupci@env.cz
http://odpady.ihned.cz
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http://www.enviweb.cz/enviobaly
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budou zastupitelé zvažovat návrh koupit mobilní 
zařízení na sběr psích exkrementů, které by 
přišlo na asi 150.000 korun. Jeho provoz by 
ročně stál 30.000 korun. Ke zlepšení situace by 
měla vést i zpřísněná novela vyhlášky o 
veřejném pořádku a čistotě ve městě. Mělo by v 
ní být jednoznačně napsané, že držitel psa je 
povinen bezodkladně po svém psu uklidit. Nutné 
bude také označit především dětská hřiště a 
pískoviště, kde je již nyní pohyb psů zakázán. 
Radnice chce také zlepšit osvětu v rámci 
ekologické výchovy a připravit sérii článků o 
hrozbě přenosu různých nemocí od zvířat 
chovaných v domácnostech.  

Brněnská spalovna má přísliby 
dodávek 
Písemné přísliby o ročních dodávkách odpadu od 
Jihomoravského a Olomouckého kraje a kraje 
Vysočina už získala brněnská spalovna. Zvýšit 
množství spalovaného odpadu ze 100 tisíc na asi 
220 tisíc tun ročně bylo jednou z podmínek žá-
dosti o příspěvek z fondů Evropské unie na re-
konstrukci spalovny. Řekl to ředitel městské 
společnosti Spalovna a komunální odpady Brno 
Karel Peroutka. Unie bude o finančním příspěv-
ku rozhodovat koncem října, uvedl Peroutka 

Praha 2 podpoří granty další  
ekologické projekty  
Ještě zhruba 150.000 korun hodlá letos Praha 2 
rozdělit v druhém kole grantového řízení na 
programy a aktivity zaměřené na zlepšení život-
ního prostředí. Zájemci o podporu musejí svou 
žádost doručit radnici nejpozději do 23. září. 
Šanci mají projekty, které se týkají péče o zatou-
laná a opuštěná zvířata, obnovy uličních stromo-
řadí, ekologické výchovy a osvěty a další ekolo-
gické činnosti. Druhá městská část vyčlenila 
letos na tyto granty celkem 210.000 korun. V 
prvním kole řízení rozdělila 65.000 korun. Bližší 
informace o grantech jsou k dispozici na radnici 
Prahy 2, v informačních centrech městské části a 
na internetové adrese www.Praha2.cz. 

Senát používá recyklovaný  
kancelářský papír 
Senát začal používat recyklovaný kancelářský 
papír. Od léta ho mohou využívat jak úředníci 
horní komory, tak sami senátoři. Kancelář Senátu 
také nakupuje sešity, poznámkové bloky, tiskopi-
sy a ubrousky z recyklovaného papíru. 

V bývalé nacistické podzemní  
továrně může byt skládka  
Česká olejářská společnost chce zřídit v bývalé 
nacistické podzemní továrně Rabštejn na Děčín-
sku skládku nebezpečného odpadu. Obyvatelé 
dotčených obcí Jánská a Veselé pod Rabštejnem 
budou v referendu hlasovat o tom, zda si skládku 
přejí. Firma považuje podzemí za ideální. Tunely 
se dá rozdělit do sekcí a ty zabetonovat.  

(Dokončení ze strany 3) 

Slovenská vláda schválila návrh nového 
zákona o poplatcích za uložení odpadů z dílny 
Ministerstva životního prostředí SR. Návrh záko-
na by měl mít dopad na 
obyvatele ve výši 325 milió-
nů korun. To představuje 
ročně asi 65 korun na osobu. 
Tyto prostředky se však vrátí 
zpět obcím. Použit se mají 
na aktivity v odpadovém 
hospodářství, které povedou 
k omezení vzniku odpadů a 
k jejich zhodnocení.  

Návrh nové právní 
úpravy je podle ministra 
životního prostředí László Miklóse v souladu s 
celoevropským trendem, aby se omezovalo uklá-
dání odpadů na skládky, a aby se co nejvíc odpadů 

recyklovalo a separovalo. Zákon předpokládá 
postupné zvyšování plateb na tento účel. Peníze 
za uložení odpadu na skládky si přerozdělí obce a 

VÚC. Příjmy VÚC budou 
přitom tvořit základ pro 
čerpání finančních prostřed-
ků z postupových fondů EU 
a budou se moci použít 
výlučně na dobudování 
technické infrastruktury 
odpadového hospodářství.  
V roce 2008 se příjmy vyš-
ších územních celků (VÚC) 
za uložení odpadů odhadují 
při postupném růstu poplat-

ků na víc než půl miliardy korun. Účinnost zákona 
se navrhuje od 1. ledna 2004.  

Na Slovensku se jedná o poplatcích za odpady 
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